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Protokoll från pensionärsrådets möte den 8 november 2010 

 

 
Ledamöter Barbro Karlsson, ordförande PRO Tallkrogen/Gubbängen 

 Bror Lord PRO Farsta centrum 

 Lilian Falkbäck PRO Farsta strand 

 Kerstin Holmgren SPF Sköndal 

   

Tjänstgörande ersättare Ove Svensson SPF Farsta 

   

Ersättare Inga Lill Lindgren PRO Hökarängen 

 Asta Westerlund PRO Sköndal 

 Sture Simonsson SPF Sköndal 

   

Förhinder Stig Åström, vice ordförande SPF Farsta 

 Mary Andersson  PRO Farsta centrum 

   

Tjänstemän Thomas Kultti bitr avdelningschef 

 Marie Ehrenbåge projektledare 

 Pia Sundqvist nämndsekreterare 

 

 

 

 

 

Justeras:   

 

  Barbro Karlsson, ordförande 

 

 

 

Justeras:   

 

  Kerstin Holmgren, ledamot 

 

 

 

Sekreterare:  

 

  Pia Sundqvist 

  



SID 2 (4) 

 

 
 
§ 1 Godkännande av dagordningen, val av justerare, tid för justering 

Dagordningen godkändes. Till justerare utsågs ordförande Barbro Karlsson 

och ledamoten Kerstin Holmgren. Justering sker onsdag 10 november. 

 
§ 2 Anmälan av protokoll från föregående sammanträde  

Protokollet från rådets sammanträde den 11 oktober 2010 anmäldes. 

 
§ 3 Aktuellt från nämndsammanträdet den 21 oktober 2010 

Inget fanns att rapportera. 

 
§ 4 Ärenden till nämndsammanträdet den 23 november 2010 

Ärende nr 1-3: Anmälan av medborgarförslag om 1) bullerplank vid Farstaäng-

en, 2) trafiksäkerhet för cyklister med mera samt 3) upprustning och utveckling av 

strandpromenaden längs Magelungen 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 6: Uppföljning av utförare i kundvalsmodellen för hemtjänst i ordinärt 

boende – Farsta Västra Hemtjänst 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 7: Åtgärdsplan för Ängsö gruppboende Attendo Care AB 

Rådet hade inga synpunkter utöver det man tidigare påpekat att det är märkligt att 

samma brister tillåts återkomma gång efter gång utan att det får några konsekven-

ser för utföraren. 

 

Ärende nr 11: Äldrecentrums rapport Träffpunkt för mig? 

Projektledare Marie Ehrenbåge korrigerade en uppgift på sidan 41 i rappor-

ten: träffpunkten 47:an ska vara 49:an. Biträdande avdelningschef Thomas 

Kultti berättade att träffpunkten Myran är verksamheten på vård- och om-

sorgsboendet Postiljonen som har bytt namn. 

 

Marie Ehrenbåge berättade även att hon varit med och besvarat den enkät 

från Äldrecentrum som ligger till grund för rapporten. Äldrecentrum öns-

kade även information om de verksamheter och aktiviteter som bedrivs av 

föreningslivet, men eftersom det var mycket kort svarstid på enkäten var 

det svårt för förvaltningen att lämna den informationen. 

 

Rådet poängterade åter att pensionärsföreningarnas verksamhet (exempel-

vis väntjänsten) skulle underlättas betydligt om föreningarna fick tillgång 

till mindre lokaler runtom i stadsdelarna. Thomas Kultti berättade att för-

valtningen fortsätter sitt arbete att kontakta bostadsrättsföreningar och 

andra fastighetsägare för att inventera tillgången på lokaler som förenings-

livet skulle kunna få använda sig av. 

 



SID 3 (4) 

 

 
Ärende nr 12: Sammanställning av avvikelser i hälso- och sjukvården 1 januari – 

30 juni 2010 

Rådet anser att det är oroande att läkemedelsavvikelserna har ökat vid 

samtliga verksamheter. Rådet instämmer i förvaltningens kommentar att 

det förebyggande arbetet måste fortsätta. 

 

Ärende nr 13: Uppföljning av utförare i kundvalsmodellen för hemtjänst i ordi-

närt boende –Hökarängens Hemtjänst 

Rådet instämmer i förvaltningens synpunkter. 

 

Ärende nr 14: Åtgärdsplaner efter uppföljning av privata äldreomsorgsenheter 

som har ramavtal med staden 

Rådet betonade att det måste ställas krav på entreprenörerna att de åtgärdar 

avtalsavvikelser betydligt snabbare än vad som sker idag. 

 

Ärenden nr 15: Rapportering till Socialstyrelsen av ej verkställda beslut enligt 

socialtjänstlagen (SoL) kvartal 3 2010 

Rådet hade inga synpunkter. 

 
§ 5 Information från förvaltningen och avdelningen för äldre  

Projektledare Marie Ehrenbåge berättade om projektet Socialt innehåll, som har 

bedrivits av förvaltningen under tre år med stöd från Socialstyrelsen och som 

sannolikt kommer att kunna fortsätta med ytterligare medel från Socialstyrel-

sen. Inom ramen för projektet har förvaltningen inventerat och förstärkt utbudet av 

mötesplatser och aktiviteter för äldre i Farsta, rekryterat volontärer och utvecklat det 

viktiga samarbetet med föreningslivet. Den tidigare broschyren Vill du ha sällskap? 

kommer nu att ges ut i en något omarbetad version med ny rubrik, som inte enbart rik-

tar sig till äldre som vill ha hjälp och sällskap utan även till de som vill hjälpa till. 

 

I början av året bjuds föreningslivet in till ett samtal om vilka aktiviteter som planeras 

för det kommande året. Nu i slutet av året anordnas en uppföljande träff där samtal och 

information kombineras med mingel, buffé och underhållning. 

 

Inom Socialt innehåll ordnas en lång rad aktiviteter för seniorer i Farsta: bussutflykter 

sommar och vinter, berättarkvällar och andra teman i Ladan på Farsta Gård, filmklubb 

på Edö vård- och omsorgsboende, föreläsningar på Café Alma i samarbete med bland 

andra Centrumkyrkan. 

 

Rådet tackade Marie för en mycket intressant redovisning. 

 

Thomas Kultti redogjorde för de delar av förslag till budget 2011 för Stockholms stad 

som rör äldreomsorgen, bland annat parboendegarantin och satsningen för att utveckla 

demensvården. Organisationen för uppföljningar av verksamhet och avtal kommer att 

förbättras. 
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Inom ramen för kommunfullmäktiges beslut om Söderort 2030 – en framtidsvision 

samt strategi för Söderorts utveckling den 12 april i år fick stadsdelsnämnden tillsam-

mans med idrottsnämnden och utbildningsnämnden i uppdrag att utarbeta ett förslag 

till idrottsprofil för skolorna i Farsta. Thomas Kultti berättade att de tre förvaltningar-

nas gemensamma förslag kommer att behandlas av de ansvariga nämnderna i decem-

ber. Målet är att Farsta år 2030 ska vara ett nav för idrott och hälsa för hela Stockholm. 

Thomas poängterade att denna satsning naturligtvis bör omfatta alla åldrar.  

 

Inom Söderortsvisionen fortsätter även det lokala utvecklingsarbetet i Hökar-

ängen. Satsningarna där tar sin utgångspunkt i de synpunkter som framfördes 

vid vårens medborgardialoger. En lokal kommer att öppnas i centrum, bland 

annat med en ”desk” för äldreomsorgsfrågor. En socialsekreterare kommer att 

arbeta heltid under ett halvår med uppsökande verksamhet bland vuxna miss-

brukare.  

 
§ 6 Övriga frågor  

Rådet tog åter upp sitt önskemål om att kunna spela boule inomhus under 

vinterhalvåret. Skrivelsen om en boulehall, som skickades till kommun-

styrelsen, idrottsborgarrådet och idrottsnämnden i april, har ännu inte  

besvarats. Som alternativ till en fristående boulehall diskuterade rådet nu 

möjligheten att uppföra en modern bouleanläggning i Farsta sim- och  

idrottshall, gärna i samband med att hallen rustas upp. Det bestämdes att 

rådet som svar på remissen om upprustning av sim- och idrottshallen före-

slår kommunstyrelsen att den befintliga skytteanläggningen i hallens  

källare ersätts av en bouleanläggning – se bilaga. Rådet menade att om 

skytteanläggningen ändå inom några år ska flyttas till annan plats i Stock-

holm så vore det mest ekonomiskt fördelaktigt och rationellt att genomföra 

en sådan förändring av verksamheten nu, i samband med att hallen rustas 

upp, istället för att vänta några år. 

 

Tjänstgörande ersättaren Ove Svensson rapporterade att han har inventerat 

förekomsten av soffor vid busshållplatser. De hållplatser som är försedda 

med en busskur har även soffor, medan de som enbart är markerade med en 

stolpe saknar soffa. 

 
§ 7 Avslutning 

Ordföranden avslutade mötet. 

 


